
 
 

 

WIJ MOETEN EENS PRATEN……. HET TWEEDE ZOMERGESPREK 

2E ledengesprek PvdA Fryslân.  

Donderdag 7 september 2023, 19.30 uur  

Aanwezig:  

Arie van Barneveld (technisch voorzitter), Roelof Veldhuis (voorzitter Gewest Fryslân)  

Karin vd Burg, Jan Kloosterman, Afrah Abdullah, Charlotte van der Wal, Engbert 

Boneschansker, Harrie Meijners, Jan Walrecht, Erik de Groot, Tom de Boer, Marga van 

den Ham, Ellen Seerden, Hetty Janssen, Christa Oosterbaan, Riek van der Vlugt, Ursula de 

Voogd, Jan van der Zee, Hein de Haan. 

 

1. 

Opening  

Om 19.30 opent Arie de vergadering met een welkom en uitleg. Het Gewestelijk Bestuur 

wilde al langer meer in gesprek treden met de leden. Na gesprekken in het voorjaar over 

‘linkse samenwerking’ en het gesprek met leden over de provinciale coalitievorming was 

ook het eerste zomergesprek van augustus als zeer welkom, prettig en nuttig ervaren. De 

landelijke ontwikkelingen waren een reden om direct in augustus te starten met 

maandelijkse gesprekken. We proberen antwoorden te geven op vragen. Als we het 

antwoord niet direct weten komt he antwoord zo spoedig mogelijk, misschien al in het 

verslag. Het doel is om input te krijgen, leden aan het woord , waar zitten de knelpunten.  

Er wordt een korte voorstelronde gedaan. Vera Landstra zou namens de JongeSocialisten 

aanschuiven, maar door overmacht lukt dat helaas niet. 

 

2. 

Vaststelling Agenda en Mededelingen 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld en er zijn geen mededelingen. 

 

  



 
 

 

3.  

Ronde Provinciaal 

Charlotte vraagt naar het proces van de petitie (zie vorig zomergesprek). Arie geeft aan dat 

het Gewestelijk Bestuur gevraagd is de Petitie naar de leden te sturen. Het Gewest heeft 

aangegeven dat ze vindt dat het doorsturen van deze petitie niet een taak van het Gewest 

is. Daarna zijn de afzonderlijke afdelingen gevraagd om het door te sturen. Arie weet dat in 

ieder geval drie afdelingen dat van plan waren om te doen. Inmiddels blijkt dat de petitie vrij 

snel daarna is ingetrokken.  

Christa vertelt dat het reces van Provinciale staten net voorbij is. Er zou een vergadering 

geweest zijn, maar door een ‘agendafout’ is die bijeenkomst uitgesteld. Er zijn nog weinig 

zaken te melden. Wel is het heel prettig dat Edou Hamstra weer terug is. 

Marga vraagt hoe het staat met het project ‘ophogen en verbreden van de zeedijk’, o.a. bij 

Wierum. Veel bewoners langs de dijk zijn bezorgd over wat er gaat gebeuren met tuintjes 

en huizen. Christa geeft aan dat dit project gaat over veiligheid. De provincie is hierin geen 

partner en dit ligt bij het Rijk. Omdat de Waddenzee Unesco Werelderfgoed is, zijn er 

verschillende belangen die hier spelen. Christa neemt het wel mee naar de fractie en zal 

het (eventueel via deze zomergesprekken) terugkoppelen naar Marga. Tom voegt nog toe 

dat veel info over dijken te vinden is op de site hwbp.nl en er is een boekje “Dijken voor 

beginners. (Boek 'Dijken voor beginners' | Handreiking | Hoogwaterbeschermingsprogramma (hwbp.nl) 

 

4a.  

Ronde landelijk: actuele politiek 

Hetty heeft in de 1e kamer Volksgezondheid/jeugdzorg en Wonen in haar portefeuille in de 

1e kamer. Riek en Marga vragen hoe het staat met het controversieel verklaren van diverse 

onderwerpen. Hetty legt uit dat het erg lastig is. Het kabinet is gevallen, maar er is ook op 

veel terreinen grote nood, dus er zullen toch redelijk veel besluiten genomen moeten 

worden. Wel is het zo dat zowel 2e en 1e kamer het in meerderheid daarover eens moeten 

zijn. 

 

  

https://www.hwbp.nl/documenten/handreikingen/2021/03/04/boek-dijken-voor-beginners


 
 

 

4b.  

Ronde landelijk: samenwerking en verkiezingen 

Hetty geeft een uitleg over het concept verkiezingsprogramma. Van de 92 pagina’s zijn 

pagina 6 tot en met 19 voor haar het belangrijks. Daar staat de beschrijving van de Visie. 

Wat zijn onze idealen. Waar wil je naar toe; Welk land willen we zijn. Er is echt een 

samenhang tussen Rood en Groen. Energietransitie en armoede zijn direct met elkaar 

verbonden. Er is een (h)echte samenhang. Rood kan niet zonder Groen én Groen kan niet 

zonder rood. 

Roelof geeft aan dat het echt daadkracht uitstraalt. 

Afrah had eerst moeite en de vraag of het wel sociaal genoeg zou zijn. Ze vraagt zich ook 

af hoe het er voor GroenLinks uitziet. 

Diverse leden haken daarop in. GroenLinks wil ook extra handen aan het bed. Het is niet 

of/of, maar en/en. Bij GroenLinks had men soms opmerkingen over de tekst met betrekking 

tot armoede. Men vond dat er dan te veel ‘índividueel’ gekeken werd . Er zit wel verschil in 

de taal tussen de PvdA en GroenLinks. Maar er zitten accent verschillen. De visie en 

knelpunten komen overeen. Het onderdeel migratie is echt moeilijker. 

Amandementen op het programma kunnen tussen 6 en 19 september worden ingediend. 

Op een vraag over linkse samenwerking antwoord Arie dat de Partij voor de Dieren en de 

SP de deur hebben dichtgegooid. Voor de verkiezingen wensen deze partijen geen 

afspraken te maken. Er wordt aangevuld dat vanuit de leden van D66 is er wel 

uitgesproken dat samenwerking met GL/PvdA onderzocht moet worden. Met andere 

partijen lijken moeilijker, maar er is onderling wel een goed contact en op veel punten 

overeenstemming met bijvoorbeeld Volt en PvdD. 

  

Naar aanleiding van een vraag van Marga blijkt dat het wel goed is om een grote partij de 

worden. Je kunt beter kwantitatief goed werk doen en je hebt meer power als 

gesprekspartner. 

Afrah vult nog aan dat we goed kleur moeten bekennen, duidelijk en zichtbaar zijn. Mensen 

geen verhaal vertellen, maar vragen wat ze nodig hebben. 

Erik geeft aan dat GroenLinks meer activistisch is. Dat moeten we gebruiken en er bij 

aanhaken. Gezamenlijke acties. Daar zou het Gewest een voortouw in moeten nemen. 

 



 
 

 

5.  

Ronde overig   Bij dit onderdeel wordt niets ter sprake gebracht. 

6.  

Inventarisatie van acties naar aanleiding van deze bijeenkomst 

Een reactie van PS via Christa/Gewest naar Marga (Verbreding dijken) terugkoppelen. 

7.  

Evaluatie 

Op vraag van de voorzitter noemen enkele leden waar zij trots op zijn: 

Ik ben trots op de inzet van duizenden mensen voor het klimaat 

Ik ben trots op Jannewietske de Vries die vandaag vroeg meeliep met “Walk into the light”. 

Ik ben trots op de vele bestuurders, die het zo goed doen 

Ik ben trots op Frans Timmermans. 

Ik ben, zonder het nog gelezen te hebben, trots op de pagina’s 6 t/m 19 van het concept 

verkiezingsprogramma. Waar het gaat over Visie en Wat we willen met Nederland. 

8.  

Rondvraag 

Tip om de podcast te beluisteren van Johan Fretz met Jesse Klaver.  
https://podcasts.nu/avsnitt/waanzinnig-land/16-een-gesprek-met-jesse-klaver-over-roodgroen-keerpunt-2023-RXwWDoOo2 

Tom geeft aan blij te zijn met dit soort bijeenkomsten: TOF en bedankt. 

Riek noemt dat 8 september de Anita Andriesen lezing is. 

Charlotte vraagt of er iets kan komen als een prikbord waar activiteiten van beide partijen 

op vermeld kunnen worden. Dat zou mooi aansluiten bij de vraag van een aantal kleine 

afdelingen, die te weinig vrijwilligers hebben om iets te organiseren en dan kun je bij een 

andere afdeling meedoen. 

Ter informatie: GrienLinks heeft één bestuur voor de afdelingen De Fryske Marren en 
Súdwest Fryslan. 
 

9.  

Sluiting 

Met niets meer aan de orde sluit Arie net voor 21.00 uur de bijeenkomst en dankt iedereen 

voor de aanwezigheid en het open gesprek.  

  

https://podcasts.nu/avsnitt/waanzinnig-land/16-een-gesprek-met-jesse-klaver-over-roodgroen-keerpunt-2023-RXwWDoOo2


 
 

 

Gesprek Voorzitters afdelingen PvdA Fryslân.  
Woensdag 13 september 2023, 20.00 uur  

 

 

Aanwezig:  
Gewestelijk bestuur: Roelof Veldhuis en Arie van Barneveld 
Habtamu de Hoop, 2e kamer, Ellen Seerden, campagneleider. 

 
Achtkarspelen: Otto Veenstra, Hink Speulman 

 
Leeuwarden: Marieke de Boer 

Dantumadiel: Harrie Meijners Ooststellingwerf: Marian Jager 

De Fryske Marren: Daan Bultje Opsterland: Ingrid Anna Dijkstra 

Harlingen: Henni van Asten Smallingerland: Bert van der Meulen 

Heerenveen: Frans Bouwers Tytsjerksteradiel, Douwe Hoogland, Harke Heida 

  

Niet aanwezig:       Ameland, NoardEast Fryslan, Sudwest- Fryslan, 
Schiermonnikoog, Terschelling, Vlieland, Waadhoeke en 
Weststellingwerf. 

 

 

KORTE SAMENVATTING 13 september 2023 

X    10/16 afdelingen van Fryslân waren 13 september aanwezig. 

X    De aandacht gaat richting de verkiezing. 

X    Waar mogelijk samen met Grienlinks. Niet in alle afdelingen. 

X    Fryslân gaat voor de twee Friese kandidaten: Habtamu en Chyarda 

X    Een Noordelijke aftrap met de drie noordelijke provincies 

X    Samenwerking tussen afdelingen 

X    Actie om het congres in grote getalen te bezoeken 

X    Spoedig meer info over de campagne. Zwaartepunt ligt in de maand November 2023 


